
Protokół nr VII
z VII  Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 19  maja  2011 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia VII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Pan Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz 
Augustyniak,  który przewodniczył  obradom. Powitał  wszystkich Radnych,  Pana Wójta,  Panią Skarbnik, 
Sołtysów,  Panią E. Łumińską - Dyrektor Zespołu Szkół w Klukach oraz  wszystkich gości  przybyłych na 
sesję . Na podstawie   listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż  posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, 
co  wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  radnych,  stanowi  quorum  pozwalające  na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek będących w użytkowaniu wieczystym.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2011 rok.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  poparcia  idei  dotyczącej  nazwania  drogi 

powiatowej  nr  DP  1909E  na  odcinku  Parzno  –  Domiechowice:  Aleja  Wandy 
Malczewskiej.

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pt. „ Polszczyzna 
bliżej ucznia”.

8. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
9. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
11. Interpelacje i wolne wnioski.
12. Sprawy różne.
13. Zakończenie obrad.

  

1



Wójt  Gminy  Pan  K.Sikora  złożył  wniosek  o  wprowadzenie  w  punkcie  4  i  5   porządku  obrad 
projektów uchwał: 
− uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Gminy ( punkt 4)
− uchwała w sprawie powołania Skarbnika Gminy ( punkt 5)
Za wprowadzeniem do porządku obrad uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy głosowało 5 
radnych. W związku z tym, iż wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości głosów proponowany 
porządek obrad pozostał bez zmian. 
Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  Za przyjęciem porządku obrad głosowali  wszyscy 
radni.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na 
sali obrad. Radny J.Sionkowski zgłosił uwagę  dotyczącą opóźnień w zamieszczaniu protokołu  z 
sesji  w Biuletynie  Informacji  Publicznej.  Innych uwag do protokołu nie było.  Za przyjęciem 
głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 -  Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek będących w użytkowaniu  
wieczystym.

Projekt uchwały dotyczy sprzedaży nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Kluki 
oznaczonej  w ewidencji  gruntów jako  działki  nr  712/4  o  pow.  0,1078 ha  oraz  nr  712/5  o  pow. 
0,1523ha. Przewodnicząca Komisji Infrastruktury pani R.Kaczmarkiewicz przedstawiła   stanowisko 
Komisji, która na swoim posiedzeniu rozpatrywała powyższą kwestię i przychyla się do sprzedaży 
nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego.

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

 Uchwała Nr 44/VII/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 19 maja 2011 r.

w sprawie sprzedaży działek będących w użytkowaniu wieczystym.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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Punkt 5  -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2011 rok.

Pani Skarbnik E.Bednik omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy na rok 2011.
Dokonuje  się  zmian  w  planie  wydatków  bieżących  związanych  z  koniecznością  wykonania 
przeglądów  technicznych  budynków  użyteczności  publicznej  tj.  budynku  Urzędu  Gminy  oraz 
budynku Ośrodka  Zdrowia ( załącznik do uchwały nr 1). Dokonuje się zmiany nazwy zadań w planie 
rocznych zadań inwestycyjnych na 2011 r ( załącznik do uchwały nr 2) oraz zmiany klasyfikacji w 
planie wydatków w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Parzno ( załącznik do uchwały nr 3).

Budżet Gminy po zmianach wynosi:

1. Dochody   10 239 749,50zł;
w tym: 
1) dochody bieżące             10 057 319,50zł;
2) dochody majątkowe            182 430,00zł;

2. Wydatki    11 534 988,79zł;
w tym:
1) wydatki bieżące                 8 846 569,27zł;
2)  wydatki majątkowe           2 688 419,52zł.

Pan radny W.Wojewoda – wniosek o zwiększenie środków w budżecie  z przeznaczeniem na wyjazdy 
dzieci ze szkół w Klukach, Kaszewicach i Parznie na zawody sportowe.
Pani Skarbnik wyjaśniła, iż zmiany w budżecie dotyczące zwiększenia środków na wymieniony cel 
muszą być poprzedzone wnioskiem Kierownika Zespołu Obsługi Szkół.
Innych wniosków oraz uwag nie zgłoszono . Za przyjęcie  uchwały głosowali wszyscy radni

 Uchwała Nr 45/VII/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 19 maja 2011 r.

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2011 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
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Punkt 6  -  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia poparcia idei dotyczącej nazwania 
drogi powiatowej nr DP 1909E na odcinku Parzno – Domiechowice: Aleja Wandy 
Malczewskiej.

Wójt Gminy K. Sikora wyjaśnił,  iż jest to uchwała intencyjna wyrażająca poparcie dla idei 
dotyczącej  nazwania  drogi  powiatowej  imieniem:  „Aleja  Wandy  Malczewskiej”.  Inicjatywa  w 
przedmiotowej  sprawie  związana  jest  z  wnioskiem,  który  wpłynął  również  do  Starosty 
Bełchatowskiego oraz  Wójta Gminy Bełchatów.
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

 Uchwała Nr 46/VII/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 19 maja 2011 r.

w sprawie wyrażenia poparcia idei dotyczącej nazwania drogi powiatowej nr DP 1909E na odcinku 
Parzno – Domiechowice: Aleja Wandy Malczewskiej.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 7  -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pt.  
„Polszczyzna bliżej ucznia”

 Dyrektor Zespołu Szkół w Klukach Pani E.Łumińska omówiła projekt uchwały, który dotyczy 
realizacji projektu „ Polszczyzna bliżej ucznia” współfinansowanego z środków Unii Europejskiej w 
ramach Europejskiego Funduszu Społecznego,  Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX 
Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na 
obszarach wiejskich.   Kwota dofinansowania wynosi 49 640,00 zł. Projekt opracowany jest w oparciu 
o diagnozę 123 uczniów, objętych projektem jest 40 uczniów z klas II i III gimnazjum. Na podstawie 
badań  poradni  psychologiczno  –  pedagogicznej  oraz  obserwacji  nauczycieli  projekt  realizowany 
będzie dwustopniowo. Pierwszy tor to zwiększenie szans  edukacyjnych z zakresu języka polskiego 
wśród  uczniów  gimnazjum.  Natomiast  drugi  tor  dotyczy  zwiększania  rozwoju  umiejętności  i 
kompetencji  uczniów.  W  ramach  projektu  zostały  zaplanowane  następujące  zajęcia:  zajęcia 
wyrównawcze  w  grupach  13  osobowych,  koła  polonistyczne  oraz  zajęcia  integracyjne.  Ponadto 
projekt obejmuje zwiedzania Manufaktury jako zabytkowej architektury fabryczne, wyjazd do kina, 
teatru,  muzeum, wieczór poezji,  przygotowanie uroczystości Bożonarodzeniowej. Wszystkie  grupy 
będą pracować przez okres 6 miesięcy w oparciu o programy  opracowane przez opiekunów, w sumie 
zostanie zrealizowanych 144 godzin. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

4

http://www.biuletyn.net/nt-bin/start.asp?podmiot=kluki/&strona=submenu_aktualnosci.asp&typ=podmenu&menu=76&podmenu=87&str=1&id=1134


Uchwała Nr 47/VII/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 19 maja 2011 r.

w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pt. „Polszczyzna bliżej ucznia”

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt 8  - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

W  tym punkcie porządku obrad nie były podejmowane żadne uchwały.

Punkt 9 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Gminy Karol Sikora  omówił działania i sprawy  podjętych w okresie międzysesyjnym:

• w związku  z  planowanymi  inwestycjami  uczestniczyłem  w  konferencji w Spale  nt. 
budowy obiektów sportowych ( hale sportowe, boiska);

• trwa śledztwo w sprawie włamania do Domu Kultury;
• od  1  kwietnia  na  dyrektora  Gminnego  Ośrodka  Kultury  został  powołany  Pan  Paweł 

Ściubeł;
• odbyły się w Parznie uroczystości  poświęcone upamiętnieniu ofiar zbrodni katyńskiej ;
• zostały  częściowo  wykonane  projekty  dróg  ujętych  w  planie  rocznych  zadań 

inwestycyjnych na 2011 rok;
• zostało zakupione oprogramowanie umożliwiające dostęp do aktualnych map;
• odbywały się spotkania na temat 875 rocznicy istnienia Kluk i imprez towarzyszących tej 

rocznicy;
• zostaliśmy przyłączeni do Lokalnej Grupy Działania „ Kraina Wielkiego Łuku Warty”;
• zostały wystosowane pisma w sprawie sprzeciwu wobec decyzji  dotyczącej  likwidacji 

Posterunku Policji w Klukach;
• odbyło się spotkanie ze Starostą Bełchatowskim w sprawie odwodnienia w miejscowości 

Parzno;
• zostało wystosowane pismo do Starostwa w sprawie oczyszczenia rowów przy drogach 

powiatowych;
• rozmowa  z  Dyrektorem  Wydziału  Stanu  Posiadania  w  Generalnej  Dyrekcji  Lasów 

Państwowych  w  Warszawie  w  temacie  działki  leśnej  planowanej  przez  księdza 
proboszcza z Kluk pod budowę  cmentarza;
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• zostały przygotowane wstępne szkice dotyczące  utworzenia  terenów zieleni  ujętych  w 
planie rocznych zadań inwestycyjnych na 2011 rok. Projekty są udostępnione sołtysom, 
radnym w referacie geodezji w celu wniesienia ewentualnych uwag i korekt do piątku;

• uprawomocniła się uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu odprowadzania ścieków w 
Gminie  Kluki.  W  związku  z  powyższym  przystąpimy  do  podpisywania  umów  z 
mieszkańcami odprowadzającymi ścieki;

• zostały podjęte  działania  związane  z  komunalizacją  drogi  w m –  ci  Żar  i  Kaszewice 
Kolonia;

• odbyło  się  spotkanie  na  osiedlu  Leśnym  w  kwestii  zgłaszanych  usterek  i 
nieprawidłowości  w  działaniu  oczyszczalni.  W  spotkaniu  uczestniczył  projektant, 
wykonawca, kierownik nadzoru, dyrektor szkoły.  Zostały podjęte decyzje co do sposobu 
usunięcia usterek i nieprawidłowości;

• odbyła się druga wizja lokalna z udziałem przedstawicieli Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska, Urzędu Wojewódzkiego Melioracji i Urządzeń Wodnych, radnej i sołtysa z 
Roździna  oraz  pracowników  urzędu  w  związku  z  planowanym  oczyszczeniem  rzeki 
Stawki;

• Stowarzyszenie  „ Moja Wieś – Mój Dom” z siedzibą w Kaszewicach,  uprawnione do 
takich  działań  statutowo,  podjęło  inicjatywę  dotyczącą  dożywiania  realizowaną  przy 
współudziale Banku Żywności w Łodzi;

• Rozmowy dotyczące projektu odwodnienia na osiedlu Leśnym w Klukach;
• Zmiany w etapowaniu inwestycji ujętych w planie jednorocznym;
• Rozmowy z radnymi nt projektu oczyszczenia zbiornika wodnego przy Domu Kultury
• Analiza urządzeń i wykonawców dotycząca placu zabaw przy Zespole Szkół w Klukach.

Pani radna Z. Dyła -  ponowna prośba o oznakowanie i oświetlenie wjazdu na osiedle Leśne .
Radna J.  Matyśkiewicz  –  prośba  o  zamieszczenie  znaku  ograniczenia  tonażu  (  3,5  tony)  na 
drodze dojazdowej do pól i łąk w m – ci Osina. Droga jest corocznie naprawiana  jednak jej 
uszkodzenie następuje na skutek użytkowania przez pojazdy przewożące nawet do kilkunastu 
ton. 
Pan radny J. Sionkowski – uwaga dotycząca obiektu sportowego „ ORLIK”,  na którym do końca 
kwietnia miały być usunięte usterki. Przewodniczący Rady  dodał również, iż problemem jest 
brak nawierzchni wokół obiektu, co powoduje wnoszenie piasku na boisko.

Po 10 minutowej  przerwie  Pan Wójt poprosił  o  udzielenie  głosu obecnemu na sesji  Dyrektorowi 
Gminnego  Ośrodka  Kultury  –  Panu  Pawłowi  Ściubłowi.   Pan  Dyrektor   zaprosił  wszystkich 
zainteresowanych na rajd rowerowy organizowany przez Gminny Ośrodek Kultury w niedzielę 22 
maja o godz. 13:00. Zaplanowane jest również ognisko oraz quiz wiedzy na temat Gminy Kluki.
Wójt Gminy K. Sikora przekazał również informację dotyczącą zjazdu  Gminnych Straży Pożarnych 
w Strzyżewicach ( 24 maja) , na który została zaproszona Pani Wicewojewoda Krystyna Ozga.
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Punkt 10 - Sprawozdanie Przewodniczącego Rady  z działalności międzysesyjnej.

Przewodniczący Rady G. Augustyniak omówił następujące zagadnienia: 

• wnioski mieszkańców w sprawie bieżących napraw dróg, które jeszcze nie zostały wykonane;
• udział w uroczystościach  poświęconych  upamiętnieniu ofiar zbrodni katyńskiej w Parznie;
• uwagi mieszkańców  w sprawie opóźnień w zamieszczaniu protokołów z sesji w Biuletynie 
Informacji Publicznych;
• problemy zgłaszane przez OSP w Klukach dotyczące obsady kierowcy przy wyjazdach ( musi 
to być osoba uprawniona i dyspozycyjna);
• w  sprawie  sprzeciwu  wobec  zamiaru  likwidacji  Posterunku  Policji  w  Klukach  zostały 
wystosowane  pisma  do:   Komendanta  Głównego  Policji,  Komendanta  Wojewódzkiego   Policji, 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji.
• Następnie  Przewodniczący  odczytał  pisma  które  wpłynęły  w  odpowiedzi  na  sprzeciw 
dotyczący likwidacji Posterunku oraz inne pisma skierowane do Rady:
• pismo  od  Pana  J.  Gajdy  w  sprawie  odlesienia   działek  znajdujących  się  w  obrębie 
geodezyjnym  Parzno – Lesisko;
• zaproszenie  dla radnych od Stowarzyszenia  „ Moja Wieś – Mój Dom” w Kaszewicach na 
festyn majówkowy „ Razem z mamą, razem z tatą” ( niedziela - 29 maja).

Punkt 11.12 -  Interpelacje i wolne wnioski.  Sprawy różne.

Wójt Karol Sikora omówił kwestię związaną z wnioskami przedsiębiorców kopalni piasku, które mają 
pokłady piasku na terenie naszej Gminy.  Aby umożliwić im prowadzenie działalności należało by 
złożyć  wniosek  do  Marszałka  woj.  łódzkiego  o  wyłączenie  z  zakazu  wydobywania  kopalin  na 
Obszarze Chronionego Krajobrazu Doliny Widawki na terenie naszej Gminy. Radni przychylili się do 
takiego  wniosku.  Pani  sołtys  m  -ci  Cisza  w  imieniu  mieszkańców  wyraziła  zaniepokojenie  w 
przypadku, gdyby miał wrócić temat kopalni piasku w Ciszy.

Na zakończenie radni zgłosili następujące wnioski i uwagi:
Radny  G.  Brzeszczeński  -   wniosek  dotyczący  oczyszczenia  z  krzewów i  zarośli  poboczy  drogi 
prowadzącej  do m – ci  Bożydar  oraz  naprawy drogi   na  odcinku prowadzącym do posesji  Pana 
Cieślaka. 
Radna R.  Kaczmarkiewicz  – uwaga dotycząca  nieobecności  na sesjach rady Kierownika Referatu 
Geodezji, Budownictwa, Rolnictwa.
Radny M. Owczarek -  wniosek o naprawę .odcinka drogi Strzyżewice – Roździn  w miejscu gdzie 
zawraca autobus szkolny. 
Radna  D.  Stankowska  –  wniosek  dotyczący  realizacji   funduszu  sołeckiego  (między  innymi 
docieplenie budynku Domu Ludowego) zanim zostaną  utworzone  tereny zieleni;
Radna  I. Lewińska:
− ponowna prośba o  zaproszenie na sesję przedstawicieli OSP oraz złożenie sprawozdań ze swej 
działalności;
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− wniosek w imieniu mieszkańców m – ci Zarzecze  dotyczący wytyczenia działki  na której 
zostanie utworzony teren zieleni;
− wniosek o umieszczenie kosza na śmieci przy budynku remizy w Kaszewicach.
Wójt  K.  Sikora  –  sprawozdanie  z  swej  działalności  Ochotnicze  Straże  Pożarne  złożą  podczas 
uroczystości na  Gminnym zjeździe OSP w Strzyżewicach ( wtorek 24 maja).  Wytyczenia działek 
zostanie w  niedługim czasie podjęte   w m- ci Zarzecze, Ścichawa i Roździn.
Radna  I.  Lewińska  –  mieszkańcy  Zarzecza  wnioskują  również  o  wsparcie  finansowe  na  zakup 
materiałów   z  przeznaczenie  na  ogrodzenie  działki,  na  której  zostanie  utworzony  teren  zieleni. 
Mieszkańcy deklarują wykonanie we własnym zakresie.  
Radna  J.  Matyśkiewicz  -   wniosek  dotyczący   przyznawania  nagród  za  osiągnięcia  sportowe, 
kulturalne, artystyczne.
Radny J. Sionkowski – wniosek o ustawienie koszy również przy obiekcie sportowym ORLIK

Punkt 13-   Zakończenie obrad.

O godzinie  15:oo Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

                                                                                         Przewodniczący Rady:

Protokołowała:                                                           
Danuta Stolarczyk                        
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